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podepsaní autoři. Náklad 1400 ks, zdarma, roznáška prostřednictvím České pošty do všech libčických domácností. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

O čem se mluví?
V poslední době se na jednáních rady a zastupitelstva města diskutova-
lo o účasti našeho města v dobrovolných svazcích obcí (DSO) a otáz-
kou bylo, máme-li vůbec být členy těchto společenství.
Nejprve je potřeba vysvětlit, co to DSO vlastně je. Svazek obcí je veřej-
noprávní korporace, kterou mohou dobrovolně vytvořit obce za účelem 
vzájemné spolupráce, ochrany a prosazování svých společných zájmů. 
Území obcí, které do svazku vstupují, přitom nemusí přímo sousedit. 
Tento typ mikroregionu se vytváří veřejnoprávní smlouvou, jejíž pří-
lohou jsou stanovy svazku. Základem právní úpravy svazků obcí je  
§ 49–53 zákona o obcích. Svazek obcí se stará především o plnění úko-
lů veřejné správy v oblastech školství, sociální péče, zdravotnictví, kul-
tury, požární ochrany, veřejného pořádku, ochrany životního prostředí, 
cestovního ruchu, komunálních odpadů a odpadních vod, technické 
infrastruktury, místních komunikací a veřejné dopravy. Občané obcí, 
které jsou součástí svazku obcí, mají právo např. účastnit se zasedání 
orgánu svazku, podávat písemné návrhy ve věcech působnosti svazku 
nebo se vyjadřovat k návrhu jeho rozpočtu.
Libčice nad Vltavou byly historicky spádovým městem lokality, a tak 
se logicky staly členem některých svazků obcí. Které to tedy jsou? Naše 
město je členem DSO Od Okoře k Vltavě, kde probíhá spolupráce v ob-
lasti kultury, turistiky a dopravní infrastruktury s tradičními partnery 
jako je např. Tursko, Velké Přílepy, Holubice, Statenice, Okoř a jiné.
DSO Svazek měst a obcí VKM, jehož jsme také členy, chrání zájmy 
minoritních akcionářů. Vodárny Kladno – Mělník, a.s. (VKM) jsou 
vlastníkem vodohospodářské infrastruktury v severní části středočes-
kého kraje, který zabezpečuje zásobení 260 tisíc občanů pitnou vodou  
a odkanalizování domácností více jak 170 tisíc obyvatel.
Dále jsme součástí DSO Údolí Vltavy, kde spolupracujeme v péči  
o krajinu, cyklostezky a v kulturní výměně. Tento svazek sdružuje obce 
kolem řeky Vltavy od obce Nelahozeves po Roztoky.
Největším spolkem, jehož jsme členy, je organizace Přemyslovské střední 
Čechy o.p.s. Tento spolek sdružuje obce od Slaného po řeku Vltavu. Za-
hrnuje tedy tradiční oblast působení kdysi mocného českého královské-
ho rodu. V této organizaci působíme prostřednictvím DSO Od Okoře 
k Vltavě. Přemyslovci nám zatím do teritoria Libčic poskytli zhruba 
4 miliony korun, které jsme využili např. na opravu střechy evangelic-
kého kostela, izolaci základů katolického kostela, opravu střechy pečo-
vatelské služby, rekonstrukci sociálního zařízení v základní škole, na 
údržbu městské zeleně a parku na koupališti. Lze tedy konstatovat, že 
spolupráce s okolními obcemi je pro nás potřebná nejen z důvodů řešení 

společných záležitostí a zviditelnění naší obce v regionu, ale navíc jsme 
díky této spolupráci získali slušný finanční a materiální profit. 
Nelze opomenout, že spolupráce s okolními obcemi nám přinesla i další 
významný úspěch, a to financování obcí ze státního rozpočtu (RUD 
rozpočtové určení daní). Díky spojenému tlaku komunální sféry a ně-
kterých politických stran došlo ke změně zákona o rozpočtovém určení 
daní a naše město získalo zhruba o 6 milionů ročně do rozpočtu navíc. 
To jsou jasné argumenty, proč se neuzavírat a vstřícně spolupracovat  
s obcemi, soustředěnými ve smysluplných spolcích, jejichž činnost se nás 
bezprostředně dotýká.                             Ing. Pavel Bartoš, MBA starosta

Vedení města 
a členové redakční rady

přejí všem čtenářům 
Libčických novin
příjemné prožití 

velikonočních svátků.

Personální změna v zastuPitelstvu
Na předposledním jednání zastupitelstva města rezignoval na po-
zici zastupitele Ing. Jiří Zajíc, CSc. Namísto něj se ve smyslu zákona  
o obcích stává zastupitelkou paní Eva Pencová (SNK Liběhrad), která 
složila na jednání zastupitelstva 24. 3. 2014 slavnostní slib zastupitele. 
Paní Eva Pencová není v komunální politice žádným nováčkem. Již  
v období 2006-2010 byla kvalitní zastupitelkou za OS Liběhrad. V té 
době se pečlivě věnovala práci v kontrolním výboru. 
Vítáme paní Evu Pencovou v našem kolektivu a věříme, že bude v naší 
práci pro město nepostradatelnou posilou. 



 -2 -

Jednání zastupitelstva města se konalo 24. 3. 2014:
1.  Slib nové zastupitelky
2.  Plnění usnesení ZM č. 4/22-2014, položka č. 8
3.  Přijetí dotací
4.  Úprava rozpočtu města č. 2/2014
5.  Žádost ČEZ o zřízení věcného břemene
6.  Zrušení UZM č. 10/22-2014
7.  Splátková dohoda s nájemcem obecního zařízení
8.  Koupě pozemku par. č. 540/1 v k. ú. Letky
9.  Kontrolní výbor
10. Různé
Hned v úvodu jednání vystoupil zastupitel L. Harazin (TOP 09) a z pověření ko-
alice politických stran ODS a TOP 09 přednesl prohlášení, ve kterém subjektivně 
předjímal budoucí vývoj jednání zastupitelstva. následně zastupitelé Štětka, 
Chrtová, sochor, Harazin, lisý, Králová a nehasilová jednací místnost opus-
tili. Zastupitelstvo města poté probíhalo dle schváleného programu:
ad 1/ slib zastupitele
V závěru jednání minulého zastupitelstva podal zastupitel Ing. J. Zajíc, CSc. svoji 
rezignaci na pozici zastupitele města. Písemně byli vyzváni další kandidáti z voleb-
ní strany Sdružení nezávislých kandidátů Liběhrad 2010: Jana Veszeleiová, Vladi-
mír Čmelík, David Majtenyi a Jiří Vacek, kteří svoji kandidaturu odmítli.
Další v řádném pořadí, Eva Pencová, kandidaturu přijala.
ad 2/ Převod ulice Ke studánkám ii
Zastupitelstvo města bere na vědomí stanovisko Ing. Petra Kosíka, kterým odmítl 
zpětný převod pozemků pod komunikacemi v lokalitě Ke Studánkám II.
Zastupitelstvo města revokuje část usnesení 4/22-2014- položku č. 8. a bude řešit 
dokončení komunikací v rámci úpravy rozpočtu č. 2/2014.
ad 3/ Dotace
Zastupitelstvo města souhlasí s přijetím následujících dotací: Dotace na provoz 
pečovatelské služby ve výši 710 000 Kč a Kč 240 000 - dotace od úřadu práce na 
vytvoření 3 pracovních míst na období 2-9/2014. 
ad 4/ Úprava rozpočtu
Zastupitelstvo města schvaluje úpravu rozpočtu č. 2/2014 města Libčice nad Vl-
tavou (rozpočtové opatření č. 22/2014 až 26/2014) s celkovými výdaji ve výši  
50 491 000 Kč a celkovými příjmy ve výši 50 491 000 Kč.
ad 5/ věcné břemeno
Zastupitelstvo města souhlasí se zřízením věcného břemene kabelového vedení 
NN na pozemku města parc.č. 487/1 v k.ú. Chýnov v celkové délce 0.5 m pro ČEZ 
Distribuce a.s., Teplická 874/8, Děčín za jednorázovou úhradu ve výši 1 000 Kč.
ad 6/ zrušení usnesení zm 10/22-2014
Rada města se zabývala důvodovou zprávou předloženou předsedkyní kontrolní-
ho výboru Ing. Ilonou Chrtovou a konstatovala, že kontrolní výbor vůbec nerea-
goval na stanovisko rady města ke kontrole přesto, že ji obdržel cca 23 dní před 
konáním ZM. Naopak důvodovou zprávu kontrolního výboru obdržel úřad v den 
konání ZM, čímž bylo porušeno ustanovení schváleného jednacího řádu usne-
sením zastupitelstva č. 13/10-2012, § 4, bod. 4, kde jsou stanoveny termíny pro 
předkládání příslušných dokumentů takto: „Materiály, určené pro jednání zastu-
pitelstva, předkládá navrhovatel prostřednictvím městského úřadu s dostatečným 
předstihem, aby mohly být projednány radou města. V případě časové tísně nej-
později dva kalendářní dny před dnem konání zastupitelstva.“ 
Kontrolní výbor na základě svého subjektivního konstatování vznesl obvinění  
z porušení tří zákonů. Taková závažná obvinění mohou předkládat pouze přísluš-
né orgány např. úřad pro ochranu hospodářské soutěže, krajský úřad či minister-
stvo vnitra, nikoli však vnitřní orgán zastupitelstva města.
Rada města se dále opakovaně zabývala formou zápisů z jednání rady města a kon-
statovala, že není důvod vracet se k formě zápisů před rokem 2006, protože byly 
nevýstižné, nepřehledné a usnesení v nich obsažená byla nedohledatelná. Součas-
ný způsob vedení zápisů je již osm let zcela vyhovující.
Při předání funkce starosty Ing. Ilonou Chrtovou v roce 2006 byly vymazány veš-
keré zápisy v elektronické formě. 
Rada města se nedomnívá, že zastupitelstvo města je oprávněno zasahovat do 
kompetencí rady města, jež je dle § 101 zákona o obcích vydání jednacího řádu 
rady města. 
Rada města žádá, aby kontrolní výbor nepřekračoval své zákonné kompetence.
Na základě výše uvedeného zastupitelstvo města ruší usnesení č. 10/22-2014.
ad 7/ splátková dohoda
Zastupitelstvo města souhlasí s uzavřením dohody s nájemcem na splácení dlužné 
částky ve výši 500 Kč měsíčně.

ad 8/ Pozemek pro cyklostezku
Zastupitelstvo města souhlasí s koupí pozemku parc.č. 540/1 v k.ú. Letky - ostatní 
plocha o výměře 1567 m2 - za cenu 20 Kč/m2.
ad 9/ Kontrolní výbor
Zastupitelstvo města bere Zprávu kontrolního výboru o kontrole v ZUŠ na vě-
domí.
ad /10 různé
V části různé diskutovali občanky a občané Ptáčková, Bartíková, Česák a Menšík 
na téma ulice Ke Studánkám II, rekonstrukce bazénů na koupališti a filtrace vody, 
opravy přivaděče vody ze šroubárny a termínu dokončení provozní budovy.
starosta informoval zastupitele o výsledku přezkoumání hospodaření města 
libčice nad vltavou za rok 2013 konané dne 24. 3. 2014. Kontrolní orgán 
středočeského kraje kontroloval celkem 39 okruhů včetně účetnictví, veřej-
ných zakázek, zápisů, usnesení rady, zastupitelstva města a jiné písemnosti,  
a bylo konstatováno, že po přezkoumání hospodaření města libčice nad vl-
tavou nebyly zjištěny žádné chyby či nedostatky. 
starosta a členové rady města jednoznačně odmítli konstatování kontrolní-
ho výboru o porušování zákonů a uvedli, že hospodaření města prošlo již 16 
audity krajského úřadu a žádná kontrola nikdy nezjistila jakékoli porušení 
zákona.                                                                                       Ing. Pavel Bartoš, MBA starosta

 

Základní škola 
Libčice nad Vltavou

přijme od 1. června 2014
pracovnici na úklid,

který se provádí vždy
 v odpoledních hodinách.

A my ukLíZečku 

Zájemkyně se mohou hlásit e-mailem na: 
raveane@skola.libcice.cz

nebo telefonem na: 775 321 486.

mateřská škola v Libčicích nad Vltavou
přijme kuchařku.

Bližší informace 
u vedoucí školní jídelny

nebo na telefonu 727 813 875.



TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2014

NEDĚLE

 duben 27. 4.
 květen 25. 5.
 červen 29. 6.

Kontejnery budou umístěny v uvedených termínech 
na těchto  místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

Termíny svozu BIO popelnic v roce 2014

svoz 7. 4. 2014 15. týden
 

a dále každý lichý týden v pondělí

Poslední svoz 17. 11. 2014 47. týden
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Feynmanovy přednášky z fyziky, Fragment 2013 
Kureishi, H.: Gabrielův dar, MF 2008
leman, K.: Do pátku bude vaše dítě jiné, Návrat domů 2013
leyshon, n.: Barva mléka, plus 2014
may, P.: Skála, Host 2013
Pratchett, t.: Dlouhá země, Talpress 2013 
Pokud se nebojíte mimozemšťanů, upírů, pekla, bojechtivých tran-
svestitů či radioaktivity a jste ochotni probrodit se hektolitry fakt 
„hustý“ krve, pak posuďte sami kvalitu těchto knih. Těmto kultovním 
autorům se říká „řezníci“ také proto, že jeden z nich s příznačným pří-
jmením - František Kotleta, je mj. opravdický řezník. 
Kotleta, Fr.: Bratrstvo krve, Epocha 2013 
Kulhánek, J.: Vyhlídka na věčnost, CREW 2011 
Žamboch, m.: Bez slitování, Poutník 2013

Šárka Sekerová

MĚSTO LIBČICE NAD VLTAVOU
a

Plán mobilního svozu nebezpečných složek komunálního odpa-
du pro město Libčice:

čtvrtek 10. dubna 2014 od 16:00 do 18:00

Fyzické osoby mohou v  tomto časovém rozmezí odevzdat 
ZDARMA tyto nebezpečné odpady:
zářivky a výbojky, autobaterie a monočlánky,vyjeté oleje a po-
užité olejové filtry včetně obalů, použité fritovací oleje, barvy a 
laky včetně obalů, kyseliny, rozpouštědla, čističe a další domácí 
chemii, nádobky od sprejů, staré a nepotřebné léky, televize...

od 16:00 - 16:40  Letky - křižovatka ul. Letecká
 s ul. K Přívozu - proti bývalé samoobsluze
od 16:45 - 17:30 Libčice - náměstí Svobody
od 17:35 - 18:00 Chýnov - sídliště Pod Saharou
 (parkoviště u dětského hřiště)

   2.4.  Herečky z. adamovská a n. Konvalinková:
      připraví B. venclíčková
   9.4.  Program dle dohody
16.4.  výtvarná dílna
23.4.  Procvičování paměti 
30.4.  stolní hry                                                            

Vynikající saxofonový orchestr, který bude díky Radiodárku z Velkých Přílep slyšet ve všech 
koutech naší země.                                                                                                                      FotoTon

V měsíci dubnu nás čeká pravidelná série veřejných koncertů a vystou-
pení:
14. 4. 18:00 Horoměřice – tělocvična
15. 4. 18:00 Libčice – sál ZUŠ 
16. 4. 17:00 Velké Přílepy – CVA 
Dále se žáci naší školy, konkrétně saxofonový orchestr pod vedením Jiří-
ho Zelenky, zúčastní veřejné nahrávky ČRo2 Radiodárek, který proběh-
ne ve Velkých Přílepech 10. 4. od 18:00.
Přejeme všem krásné jarní období a těšíme se na setkání na akcích školy.

                                                             Vladimír Kliment
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Škola
Ve škole mám kámoše,
jabko házím do koše.
Houbou mažu tabuli,
zavři už tu papuli!

Na chodbu už nesmíme,
kámoše neuvidíme.
Že na chodbě moc hlučíme,
a skoro se neučíme.

Každou hodinu sklízet věci,
to není možné přeci!
Na binec jsem prostě zvyklá,
už se mi z toho židle viklá.

Zemák, děják, matika,
jaká je v tom taktika?
Trošku protestní báseň, vím,
ale to, co načnu, dopovím.

Petra Táborská, 7. třída

V únoru proběhl ve 2. třídě zajímavý přírodovědný workshop Veselá včelka. Jeho 
prostřednictvím se žáci dozvěděli zajímavosti ze života včely medonosné, která je 
nenahraditelná pro naši planetu. Workshop proběhl formou interaktivní prezenta-
ce a kreativního tvoření.

V hodinách výtvarné výchovy si žáci 2. stupně vyzkoušeli výtvarnou techniku - kres-
bu uhlem. Někteří kreslili podle modelu, jiní podle své fantazie. Téměř všechna díla 
byla hodna obdivu.

Dne 25. 2. měli žáci 1. a 2. stupně možnost vyzkoušet si na vlastní kůži práci sklá-
ře. Sklář Milan Zahradník formou přednášky a názorné ukázky seznámil žáky se 
svým zajímavým uměleckým oborem. Žáci i učitelé si mohli vyzkoušet foukání skla 
a odnést si na památku svá vytvořená díla.

Veselá včelka

Kresba uhlem
Návštěva skláře

24. března pobavili žáky 1. a 2. stupně svým vystoupením naši  přední profesionální 
kouzelníci, Ingrid a Robert Navrátilovi, kteří vystupují pod název Duo Navaro. 
Jejich bublinková show nadchla snad každého.

Duo Navaro

V únoru proběhl ve 3. třídách propracovaný interaktivní workshop Hravé písmo. 
Žáci se dozvěděli mnoho zajímavého o historii písma resp. znaků. Seznámili se 
s materiály, na které se psalo v minulosti až po dnešní trendy tisku a knihtisku. 
Workshop byl prezentován formou interaktivní prezentace a speciálních úkolů na 
fixaci informací v paměti.

Hravé písmo
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70. sportovní karneval
Kdo nebyl na sportovním karnevalu, má mož-
nost se tímto dozvědět, že dopadl tak jako  
každý rok skvěle. Organizátoři A.F.K. Libči-
ce už mají značnou praxi, neboť na sobotu  
22. února připravili již 70. karneval v pořadí. 
K poslechu a tanci zahrál dobře naladěným 

sportovcům a jejich hostům osvědčený taneční orchestr GRADA-
CE. O taneční překvapení večera se postarali malí tanečníci rock 
and rollu ze Sokola Jinonice a Fitforma zpestřila program svým 
country tancem „Colorado“. Pak už patřil parket všem. Ti, kteří si 
zakoupili výherní tombolenky se nemohli dočkat půlnoci, kdy se 
výhry vydávaly.
Tradiční taneční zábava v tradičním přátelském a veselém duchu. 
A tak to má být.

Hannah Bartíková & FotoTon

23. 2. 2014 se v sále kulturního domu konal opravdový rej masek. Nechy-
běly krásné princezny, něžné víly, křehké květinky, kočičky, motýlci, lvíče 
a jiná zvířátka. Respekt vzbuzovali indiáni, černokněžníci, čarodějnice či 
Spiderman se Supermanem…
Letošní ročník pod vedením Ing. Evžena Nováka, který s energií sobě 
vlastní celý karneval v masce klauna moderoval, byl jedním slovem „ma-
zec“. Velcí i malí se nadšeně zapojovali do všech soutěží zručnosti, rych-
losti i tance, ale největší zájem sklidil závod v transportu hadrových vepřů 
a samozřejmě oblíbená přetahovaná, kterou překvapivě vyhrály holčičky 
nad kluky a dětičky nad dospěláky. Nebyla-li bych jedna z „přetažených“ 
dospěláků, tak bych nevěřila, že je to vůbec možné.
Sourozenci Kiselicovi předvedli svým mladším kamarádům, jak se má 
tančit rock and roll a sklidili zasloužený potlesk. Fitforma se pokusila na 
chvilku zklidnit atmosféru něžným předtančením s růžovými paraplíčky, 
ale kdo by chtěl být na karnevalu v klidu? 
Andrea Formánková nechala hrát svou perfektně připravenou diskotéku 
složenou ze spousty známých dětských melodií a písniček z pohádek ješ-
tě chvíli poté, co jsme se s dětmi rozloučili. Tím pro některé rodiče vznikl 
obtížný úkol vysvětlit svým zamaskovaným ratolestem, že hudba sice hra-
je, ale karneval už končí.
Nekončí však dobrá tradice pořádání dětských karnevalů, kterou po řadu 
let udržují organizátoři AFK za přispění města Libčice nad Vltavou, za 
což všem náleží velký dík. Odměnou jim je snad to, že na takovou zábavu 
v maskách budou malí účastníci vzpomínat celý život. A to určitě není 
málo.

tradiční hasičský ples 
sDH libčice

Hasiči z Libčic zvali osobně doručenou po-
zvánkou na svůj tradiční ples, který se konal 
14. března v kulturním domě. Kdo pozvání 
přijal, určitě nelitoval. K tanci a poslechu 
hrála velmi dobrá kapela z Humpolce s pří-
značným názvem Vysočinka. 
O jedno taneční vystoupení se ve velmi 

rychlém rytmu postarala Fitforma a překvapením večera 
bylo hravé taneční vystoupení hasičů a hasiček v regulérním 
hasičském mundúru. Poté, co se členové Libčického ochot-
nického divadla „LOĎ“ představili ve vtipném skeči z filmu 
Babovřesky, patřil parket všem tancechtivým hostům. Ne-
chyběla dobrá nálada ani bohatá tombola.

DětsKý Karneval
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PoPletený kalendář 

Před Vánocemi jsem si vyhlédla kalendář na rok 2014. Líbily se mi v něm obrázky orchidejí, a tak jsem koupila kalendářů hned 
několik. Byla jsem ráda, že mám dárek pro sebe i pro své známé. Nenapadlo mě, abych si kalendář důkladně prohlédla den po 
dni, a tak jsem vůbec netušila, jak mě a mé přátele poplete. Každý měsíc v něm končí o den dříve a Velikonoce jsou posunuty do-
konce o tři týdny dopředu, na což jsem přišla, až když jsem se je namísto 20. a 21. dubna chystala oslavit již 31. března a 1. dubna 
a pilně rozeslala velikonoční přání na všechny strany. Co si asi příjemci o mně pomysleli? Obdarovaným se omlouvám, ale 
omlouvat nakladatelství All 365 a.s. Praha nehodlám. Už nelze věřit ani kalendáři?                                                       Blanka Venclíčková



Ač přemýšlím sebevíc, nedaří se mi nalézt žád-
ný reklamní slogan, který by opěvoval konzu-

maci zeleniny. Je to asi proto, že význam zeleniny pro naše zdraví 
je všeobecně známý. Lékaři, zabývající se zdravou výživou, nám 
doporučují jíst zeleninu každý den, nejlépe v syrovém stavu.
Jsou však mezi námi lidé, do kterých prostě žádnou zeleninu ne-
dostanete. Je to škoda. Zelenina kromě vitamínů, látek zcela ne-
zbytných pro naše tělo, obsahuje značné množství minerálních 
látek, vápníku, draslíku, železa a dalších, které jsou pro uchování 
našeho zdraví nezbytné. Někdo by mohl namítnout: „A co náro-
dy, které zeleninu neznají a přesto jim zdraví slouží?“ Vzpomněl 
jsem si na knihu Eskymo Welzl, která popisuje život na dalekém 
severu v závěru 19. a počátkem 20. století. V té době tam místní 
obyvatelé opravdu žádnou zeleninu nejedli a byli docela zdraví. 
Vitamíny totiž získávali pojídáním vnitřností ulovených zvířat 
hned zasyrova. Pěkně děkuji. Představa, jak jím syrová játra z ulo-
veného zvířete, a to ještě teplá, se mi ani trochu nelíbí. Raději zů-
stanu u své zeleniny. Na druhé straně jsou na zemi národy, které 
maso téměř nejedí. Například v Indii, kde žije, jak říkají statistiky, 
asi 80% vegetariánů.
Vzpomínám si, že jako vesnický kluk jsem se musel podílet na 
práci v naší zahradě, kde naši rodiče pěstovali spoustu zeleniny  
i ovoce. Musím říci, že v době po válce bylo zcela běžné, že si lidé 
na vesnici pěstovali téměř veškerou zeleninu sami. Česnek, cibu-
li, kedlubny, salát, ředkvičky, okurky, rajčata a bůhvíco ještě. V té 
době byl na trhu nedostatek masa, a tak zelenina do jisté míry 

sloužila jako jeho náhrada.
Pěstování zeleniny pro potřebu vlastní rodiny 
jsem si zachoval i v dospělosti. Na zahradě jsme ve své době měli 
téměř veškerou zeleninu, často i zcela neobvyklé druhy. 
Při jedné návštěvě jakéhosi pražského semenářství jsem narazil 
na artyčok. Tu rostlinu jsem znal v podstatě jen z literatury, nikde 
na trhu se v té době nevyskytovala. Neváhal jsem tedy, zakoupil 
semena a na jaře jsem podle návodu artyčok vysel. Musím říci, že 
jsem byl výsledkem ohromen. Vyrostla veliká rostlina s dlouhý-
mi úzkými listy, která začala ve svém středu vyhánět jakýsi stvol  
s květem. Dnes, kdy si můžeme koupit artyčoky nakládané, či ji-
nak konzervované, nás podoba této zeleniny už nemůže překva-
pit, mne ale tehdy překvapila. Byl to můj první artyčok v živo-
tě. Na konci stvolu vyrostl květ ve tvaru jakési šišky na povrchu  
s lupeny. Nějaký čas jsem rostlinu sledoval a usilovně přemýšlel, 
jak ten plod, či květ budeme konzumovat. Řekl jsem si, že jedlá 
část bude nejspíše skryta pod těmi lupeny. Tam přeci musí být 
ukryto něco poživatelného. Utrhl jsem jeden květ a začal opatr-
ně jednotlivé lupeny odlupovat. Napjatě jsem očekával, co tam 
bude. Loupal jsem a loupal, květ se postupně zmenšoval, až z něj 
nezbylo vůbec nic. Takové rozčarování. Nic, a pod nohama jen 
hromádka lupenů. To mě dopálilo tak, že artyčok přistál rovnou 
na kompostu. Tím jsem definitivně přestal experimentovat s ori-
entální zeleninou, a od té doby mám na zahradě jen nám všem 
dobře známá rajčata a česnek.             

Ing. Vladimír Urbánek 
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PamPeKleC a KoniliŠKa
Co vznikne, když se zkříží koniklec a pampeliška, vtipně vyřešil už 
Jiří Suchý – pampeklec a koniliška, ale já bych se na tyto naše krás-
né byliny ráda podívala z etymologického hlediska. Proč se jmenu-
je koniklec koniklec a co má pampeliška společného s liškou, jestli 
vůbec? Správně. Vůbec nic. Každý název má svůj jazykový vývoj, 
který je mnohdy velmi zajímavý, proto si ráda pročítám slovníky  
a někdy se u toho fakt dobře bavím. 
Tak třeba ta pampeliška 
nebo také pampuliška, 
pampliška či pampléška. 
První část jejího názvu 
může mít souvislost s la-
tinským pappus – chmýří, 
ale poté, co chmýří opadá, 
zůstane holé okvětí, které 
nápadně připomíná vyho-
lenou hlavu duchovního 
resp. jeho plešku. Takže 
naše pampeliška zřejmě 
vznikla kombinací němec-
kého Pappe (kněz) s naší 
docela normální pleškou.
Zajímavé, že? Tak se ještě 
rychle podíváme na to, co 
nám etymologický slov-
ník prozradí na koniklec. 
Koniklec, krásná bylinka 
s fialovými zvonkovitými 
květy, které jsou zpočátku 
vzpřímené, ale po čase, 

jako správné zvony, visí směrem dolů. A z toho zřejmě vznikl její 
název, neboť dříve se jí říkalo také poniklec s poniklým neboli po-
vislým květem. Jak prozaické. Také by vás více potěšilo, kdyby to 
přeci jen nějak souviselo s koněm?
Suchého kříženci by se pak vykládaly jako knězovo chmýří a povis-
lá pleška, což zní opravdu hrozně. O co hezčí je pampeliška, která 
už brzy ozdobí naše louky a koniklec, jenž se coby chráněná bylina 
úspěšně množí na našem Kameníčku.                                                

Hannah Bartíková

mŮJ  První  artYČoK
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létání mě FasCinuJe
o ing. vladimíru urbánkovi ml. lze i při jeho mládí tvrdit, že je libčic-
kým starousedlíkem. znám jej od dětství. Dokonce patřil mezi moje 
nejnadanější žáky angličtiny, což dokázal už svým vlastním přičiněním 
dobře zúročit při své práci v zahraničí. i o tom bude v našem následují-
cím rozhovoru řeč, ale sešli jsme se zejména proto, že mě velmi zaujal 
jeho létající stroj se čtyřmi vrtulkami a kamerou s nezvyklým názvem 
quadcopter.

Tak, Vláďo, coby tvá bývalá učitelka se nemohu nezeptat, jak jsi 
uspěl s angličtinou při své práci v Americe? Kdy jsi tam byl a co jsi 
tam vlastně dělal?
Pracoval jsem tam v letech 1998-2001 jako konzultant v oblasti 
podnikových informačních systémů pro mezinárodní poradenskou 
společnost, tak si jistě dovedeš představit, jak náročný byl přijímací 
pohovor, kterým bych bez dobré angličtiny nikdy neprošel.
Dovedu a jsem na tebe pyšná. Byl jsi v Americe s rodinou?
Ano. Byla to velmi zajímavá zkušenost. Dá se říci, že jsem si Ameri-
ku v jistém smyslu zamiloval a rád se tam čas od času vracím. Prožili 
jsme tam velmi zajímavé tři roky a dokonce se nám tam narodil starší 
syn Daniel.
Kde pracuješ teď?
Pracuji pro americkou firmu Honeywell, kde mám na starosti tým 
IT odborníků.
Angličtináři si ten sladký název snadno přeloží - dobrý med. Má  
s ním ta firma vůbec něco společného?
Honeywell působí v mnoha průmyslových oblastech. Hlavně v letec-
tví, automobilovém průmyslu, v oblasti automatických regulačních 
systémů a v chemické výrobě. S dobrým medem nemá náš vývoj  
a výroba opravdu nic společného. 
Tvá práce je jistě náročná, tak mě překvapuje, že si při ní najdeš čas 
i na poměrně složitého koníčka jako je modelářství. Že by tvé hobby 
už od dětství?
Je pravda, že jsem jako kluk lepil modely letadel ze špejlí, ale nikam 
to nevedlo. V té době byly technické možnosti dosti omezené, a tak 
jsem své letecké modelářství na dlouhou dobu opustil.
Pamatuješ si na svůj první model?
Jasně, že pamatuji. Bylo to jednoduché házedlo ze špejlí, kanagomu  
a hedvábného papíru, které dokonce létalo.
Chodil jsi do nějakého modelářského kroužku?
Zkusil jsem to snad jen jednou, ale nebyla to dobrá zkušenost. Člo-
věk, který ten kroužek vedl, zřejmě neměl moc zájem děti něco na-
učit. Nelíbilo se mi tam, a tak jsem raději prováděl různé pokusy sám 
doma.
Kolik jsi už sestrojil modelů?
Já se za modeláře moc nepovažuji. Čistokrevný modelář je hlavně 
konstruktér, který se realizuje ve stavbě technicky dokonalých a krás-
ných létajících strojů. Já jsem spíše pilot.
Pilot, ale na zemi.
Létání mě fascinuje v jakékoli podobě. Modely nestavím proto, že 
bych si nějak extra užíval vlastní sestrojování. Dokonce mě to někdy 
otravuje, ale na druhou stranu se nemůžu dočkat toho, až bude mo-
del ve vzduchu. To mě na tom všem baví nejvíce.
Přesto mě zajímá, kolik letadel jsi už postavil?
Trochu vážněji se modelařině věnuji teprve sedm let a odhaduji, že 
těch mých létajících objektů bude něco přes dvacet. Pár z nich mělo 
opravdu krátkou životnost, ale některé mi přirostly k srdci a mám je 
dodnes.
Co je tvůj nejlepší kousek?
Akrobatický vrtulník T-Rex500, který mám již řadu let a ještě mě ne-
omrzel.

Zúčastňuješ se nějakých modelářských výstav či závodů?
Nejsem organizovaný v žádném spolku, protože na takovou intenziv-
ní činnost nemám dost času. V poslední době je to se mnou v tomto 
smyslu dost bída. Měl jsem rozdělaný pilotní výcvik na opravdová 
letadla, na kterém mi dost záleželo, ale k mé velké lítosti jsem jej kvůli 
nedostatku času nedokončil.
Takže řídíš létající objekty ze země. Třeba ten quadcopter. Můžeš 
mi jej trochu popsat?
Tyto moderní létající stroje vznikly díky technologickému pokroku 
v oblasti elektroniky. Patří do nové skupiny prostředků, kterým se 
říká multirotory. Ty poznáš podle toho, že mají minimálně tři vrtule 
umístěné v nějaké konstrukci.
Jak už sám název napovídá, quadcopter má čtyři.
Správně. Ty jsou umístěné na ramenech ve tvaru kříže, uprostřed kte-
rého je deska, jež nese elektroniku, baterie a další vybavení, což může 
být fotoaparát nebo kamera.
Může mít více než čtyři?
Klidně i osm. Počet motorů a náročnost elektronického vybavení 
určuje účel, k jakému je stroj postaven. Těm nejvýkonnějším se říká 
drony. 
Učitelka angličtiny se ve mně nezapře, tak hned překládám. Drone 
znamená hučet…
To ano, ale v tomto případě se tak označuje letadlo bez posádky, kte-
ré může být řízeno na dálku, nebo létat samostatně pomocí předem 
naprogramovaných letových plánů nebo pomocí složitějších dyna-
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mických autonomních systémů. Bezpilotní letadla se používají často  
v armádě k průzkumným i útočným letům. Používají se také k mnoha 
civilním úkolům, například k hašení požárů, policejnímu sledování 
nebo průzkumu terénu.
Zajímavé, ale my mluvíme o modelech. Jak je ovládáš?
Výkonnější stroje mohou mít systém automatického letu podle geo-
grafických souřadnic a jsou ovládány pomocí počítače nebo tabletu. 
Základem ovládání je ale ve většině případů klasická modelářská RC 
souprava – to znamená vysílač v rukou pilota a přijímač na palubě 
modelu.
Na masopustu mě quadcopter sledující průvod shora velmi zaujal. 
Vypadalo to, jako návštěva z nějaké jiné planety. Mé nadšení se 
znásobilo, když jsem pak viděla, jak kvalitní film se s ním dá na-
točit. 
Tím jsme se dostali k mé další zálibě, kterou je fotografie a video. 
Pomocí multicopteru lze snadno oba mé zájmy - létání a obraz - spo-
jit. Dnes už existují videokamery, které jsou dostatečně lehké, aby se 
daly zavěsit na model letadla. Jednou z nejznámějších je GoPro Hero. 
Je malá, odolná a přitom pořizuje video v plném rozlišení.
Natočit film je sice hezké, ale bez náležitého zpracování to nejde. 
Pokud vím, tak to je doménou tvé přítelkyně Moniky Odehnalové.
Máš pravdu, pořídit záběry je mnohem jednodušší. Skutečná krea-
tivita, nápady a talent se pak projeví v tom, jak je video sestřiháno  
a doplněno hudebním doprovodem. Konečný výsledek musí vypa-
dat tak, aby se na něj vydržel koukat i někdo jiný, než jen kameraman.
Z vlastní zkušenosti vím, jak je náročné zpracovat stovky fotek, kte-
ré v nadšení „nasekám“. Práce s filmem mi připadá ještě mnohem 
náročnější.
Souhlasím, ale naštěstí pro mne Monika v sobě objevila talent nejen 
na focení a úpravu fotek, ale i na zpracování videa. Krásně si dělíme 
role. Já to odlétám a ona pak materiál zpracuje do koukatelné podoby.
Na městském webu máme už dva vaše filmečky. Z masopustu  
a z dětského karnevalu. Můžeme se těšit na další?
Momentálně děláme na krátkém videu, které vizuálně představí Lib-
čice. Bude to kombinace záběrů pořízených různou technikou z růz-
ných úhlů. Myslím, že to bude moc pěkné.
Využíváte pro prezentaci svých prací sociální sítě?
Sociální sítě a video servery jsou pro sdílení s velkým množstvím lidí 
naprosto ideální. Většinu svých prací sdílíme na Facebooku. Jsou to 
portréty naší dcery, přátel, videa z různých akcí nebo cest. Youtube 
se hodí pro sdílení s lidmi, kteří nemají vlastní účet na Facebooku.
Podléhá takový amatérský film na internetu nějakým povolovacím, 
finančním nebo technickým pravidlům?
Pravidla samozřejmě existují, ale obávám se, že většina autorů nad 
tím moc nepřemýšlí. Technicky lze například na Youtube vložit coko-
li. Dokonce i Facebook zvládne video ve vysokém rozlišení. 

Co zvuk?
Upřímně řečeno, se zvukovou stopou jsou občas problémy, zejména 
když obsahuje hudbu chráněnou autorskými právy. Už se mi párkrát 
stalo, že moje videa na Youtube nebylo možné přehrát na mobilních 
zařízeních nebo na televizi. Mám za to, že to zrovna souviselo s au-
torskými právy.
A finance?
Kromě reklamy je prostor na sociálních sítích zcela zdarma.
Co myslíš, vytlačuje elektronika kouzlo papírové fotografie?
Tak o tom není sporu. Nepopírám, že zvětšený unikátní snímek za-
věšený jako dekorace na stěně je nenahraditelné umění, ale sdílení 
fotografií s ostatními pomocí sociálních sítí, fotografických serverů, 
cloudových služeb, přenosných počítačů, tabletů a mobilů, mi přijde 
fascinující. Fotky na obrazovkách tabletů vypadají úžasně a navíc je 
můžu mít pořád u sebe.
Uznávám, že vývoj nelze zastavit, ale přesto stále existují prestižní 
výstavy papírových fotografií a mají vysokou návštěvnost.
Výstavy fotografií určitě jen tak nevymřou. Bude to pořád nejsilněj-
ší způsob jak zprostředkovat vizuální vjem divákovi. Myslím ale, že  
v běžném životě fotka 10 x 15 cm na papíře už pomalu ztrácí smysl.
Jaký žánr tebe a jaký Moniku nejvíce láká? Příroda, lidi, režírované 
situace nebo kouzlo okamžiku?
Mě baví příroda a krajina. Moniku zase lidi, zejména děti a stylizova-
né portréty. Musím uznat, že má dar vystihnout na fotkách i ve filmu 
emoce a vyprávět příběh.
Hodláte využít unikátní záběry z quadcopteru a proměnit s Moni-
kou svého koníčka ve výdělečnou činnost? 
Monika o tom do budoucna uvažuje. Velmi by ji bavily portréty  
a svatební videa. Uvidíme, jak nám to půjde. V každém případě jsme 
si už šikovně rozdělili produkci a post produkci, takže základ dobré 
spolupráce už máme.
Od dob, kdy francouzští vynálezci kinematografu, bratři Lumié-
rové, promítli v roce 1895 v Paříži svůj první dokumentární film 
o tom, jak lokomotiva přijíždí na nádraží, uběhla už hezká řádka 
let. Dost na to, abychom si takový film mohli každý natočit na svůj 
mobilní telefon. Přesto zůstává film jedním z nejnáročnějších feno-
ménů scénického umění, protože k tomu, aby vznikl, jak říká můj 
dnešní host, koukatelný film, je třeba mít nejen dobrou techniku, ale 
především cit a talent. Troufám si tvrdit, že autorská dvojice Urbá-
nek/Odehnalová toto vše mají a je nám ctí, že jsou ochotni věnovat 
svůj čas a talent i našemu městu.

Hannah Bartíková

Quadcopter s kamerou.

Vláďa s Monikou - partneři v životě i v práci.
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Vlastenecký kněz, 
sběratel lidové slo-
vesnosti, spisovatel 
a amatérský archeo-
log, jenž byl před-
chůdcem profesio-
nálních archeologů, 
kteří později odkry-
-li keltskou vesnici  
v Chýnově.
Václav Krolmus na-
vštěvoval bělskou 
klášterní školu, po 
absolvování gymná-
zia v Kosmonosích 
se pustil do studií 
filozofie na Karlo-
vě univerzitě a po 
ukončení studií  

v kněžském  ústavu v Litoměřicích se stal knězem a kazatelem. 
Působil na farách ve středních Čechách. Ze Zvíkovic se kvůli 
sporům na faře odstěhoval do Prahy, kde se plně usadil a věno-
val se archeologii. Dá se říci, že archeologie byla jeho největší 
láskou. Z finančního hlediska se mu však moc nedařilo a musel 
tyto překážky obtížně překonávat. Výkopy v okolí Prahy hradil 

ze svých peněz.  Všechny své nálezy a ostatní starožitnosti, které 
postupně shromažďoval, pečlivě zaznamenával ve svých spisech. 
Mezi jeho největší úspěchy patří obohacení sbírek Národního 
muzea a péče o řadu památek, jež uchránil před zničením. Václav 
Krolmus zemřel v roce 1861 a do české historie se zapsal jako 
neopominutelný, byť jen amatérský, český archeolog.
Na poli literárním jsou jeho nejvýznamnějším dílem Staročeské 
pověsti, zpěvy, hry, obyčeje, slavnosti a nápěvy s ohledem na bá-
jesloví českoslovanské, které vyšly v letech 1845–1857 v celkem 
13 sešitech.
A jaký má páter Václav Krolmus vztah k našemu městu? V roce 
1828 navštívil v rámci svého archeologického bádání Libčice, 
Chýnov a Tursko. Stal se tak předchůdcem archeologů, kteří 
později odkryli kompletní keltskou vesnici v Chýnově.  V roce 
1828 zde páter Krolmus napočítal kolem 60 mohyl. V roce 1840 
však při své revizní cestě zaznamenal pouze 46 mohyl, neboť 
mnohé byly na polích již zničeny. Ve 40. letech 20. století byl 
okrsek mohyl poprvé zaměřen. Nicméně les zřejmě ochránil 
mohyly natolik, že při zaměření v roce 1982, které po výzkumu 
P. Sankota provedl Archeologický ústav ČSAV v Praze, bylo ještě 
43 mohyl nalezeno.
Václav Krolmus se kdysi zajímal především o pahorek Krliš  
v katastru obce Tursko, ve kterém poznal uměle navršenou mo-
hylu.                                  Rubriku připravuje: Ing. Pavel Bartoš, MBA

Zdroj: internet

václav Krolmus 
(1790 - 1861)

v lastenecký kněz, sběratel lidové slovesnosti, spisovatel a amatérský archeolog

Páter Kromus na dobové rytině.



U protinožců
První příhoda se nám a jednomu spolucestujícímu stala hned po 
přistání na letišti v Melbourne. Do Austrálie a na Nový Zéland 
platí velmi přísný zákaz dovozu jakýchkoliv potravin. Kontrolu 
dovážených potravin prováděla zcela nenápadná paní s malým 
pejskem, což jsme pochopili, až když míjela nás a pejsek začal 
divoce vyskakovat po kabelce mé manželky. Hned jsme byli 
podrobeni důkladné prohlídce coby podezřelí pašeráci jídla. 
Nakonec se vše vysvětlilo. V kabelce totiž zůstal, zřejmě ještě 
hodně voňavý, ale naštěstí prázdný igelitový sáček od jídla. Zod-
povědný pejsek, který byl ve výcviku, dostal za dobrý výkon 
odměnu a my jsme úspěšně prošli kontrolou. Ne tak tomu však 
bylo u jiného účastníka zájezdu, na kterého jsme v autobuse 
před letištní halou čekali asi hodinu. Byl zadržen, neboť u něj 
bylo identifikováno jedno celé jablko. Po dlouhém výslechu byl 
nakonec propuštěn s pokutou přesahující našich 2000 Kč. Prý 
jeho nejdražší jablko v životě.
Další málo uvěřitelná příhoda se nám stala při přeletu ze Sydney 
do Auclandu na Novém Zélandu. Byli jsme už na cestě do hote-
lu, když jsme zjistili, že nemáme mobil. Dost jsme jej na cestách 
potřebovali, zejména na souostroví Fidži a do Hong Kongu, 
kam jsme měli s manželkou cestovat už bez průvodce cestovní 
kanceláře. Měli jsme obavy, jak si s naší nedokonalou angličti-
nou vystačíme. Náš průvodce telefonoval zpátky na letiště na 
místní Ztráty a nálezy, kde ale dostal pouze příslib, že pokud se 
náš mobil najde, dají vědět. Na Novém Zélandu se nekrade, tak 
jsme neztráceli naději. Mezitím jsme projeli Severní ostrov No-
vého Zélandu a trajektem mířili z Wellingtonu na Jižní ostrov. 
Když jsme asi po týdnu považovali mobil za definitivně ztrace-
ný, přišel za námi průvodce s radostnou zprávou. Kolega ze Se-
verního ostrova mu telefonoval, že mobil je na světě a že už je na 
oddělení Ztráty a nálezy, kde si jej on sám při své zpáteční cestě 

vyzvedne a přiveze do pražské cestovní kanceláře. Zábavné na 
této příhodě je to, že náš mobilní telefon byl v Česku dříve než 
my, protože nás ještě čekaly báječné chvíle na ostrovech Fidži  
i v Hong Kongu. Cestovka nám jej dokonce dovezla až domů.  
A kde vlastně byl? Před přistáním letadla se vyplňují různá 
prohlášení a zřejmě při hledání pasů a propisek v kabelce mo-
bil nepozorovaně vyklouzl a zapadl do mezery mezi sedadlem  
a stěnou letadla.
Další zábavnou příhodu máme z ostrova Yasawa, kam jsme při-
letěli z hlavního ostrova Viti Levu ze skupiny Fiji Islands malým 
čtyřmístným letadélkem. Osmnáct turistů. Kromě nás, pár Aus-
tralanů, Američané, dvojice Francouzů a Jihokorejců. Jednoho 
dne pro nás uspořádali zcela nezvyklou zábavu - závody malých 
krabů. Hotelový zřízenec přinesl na pláž plnou sklenici krabů  
a dal každému turistovi vybrat. Bílou barvou napsal na ulitu 
kraba iniciály turisty. Manželce se podařilo ukořistit velkého  
a silného kraba, na první pohled jasného vítěze všech závodů. Já 
hlavně filmoval, a tak na mě zbyl zcela nesportovní chudáček, 
kterého nikdo nechtěl. Fidžijec nakreslil v písku kruh o průměru 
tří metrů, sklenici označených krabů otočil dnem vzhůru a po-
ložil do středu kruhu. Závod byl odstartován. Rozhodčí závodu 
zvedl sklenici a krabi, jako když střelí se paprskovitě rozeběhli 
směrem ven z kruhu za hlasitého povzbuzování přihlížejících 
„Go, go...“. Manželčin krab dle očekávání dosáhl čáry jako první 
a tak jsme si mysleli, že je vítěz. Opak byl však pravdou. Netu-
šili jsme, že první dva závody, v kterých byl manželčin svěřenec 
bezkonkurenčně první, jsou jen zahřívací. Rozhodující byl te-
prve třetí závod. To už se většina krabů ale „zasekla“. Zřejmě se 
vyčerpali v prvních dvou kolech, a tak k překvapení všech jako 
první překonal cílovou čáru nějaký „mrňous“, ke kterému se ni-
kdo nehlásil. Já se pilně věnoval filmování a teprve až po chvíli 
jsem zaslechl své jméno. Ano, bylo to tak. Ten nejslabší krabík 
pokořil silnou konkurenci Australanů i Američanů a svým ví-
tězným tažením důstojně reprezentoval naši malou Czech Re-
public. Následovala odměna pro mne coby úspěšného krabího 
kouče - pravá fidžijská masáž celého těla s vonnými oleji, kterou 
jsem rád přenechal své manželce.                                                                    

Milena a Jiří Prokešovi
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Moderní architektura Hong Kongu.

Fascinující odopád na Novém Zélandu.
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náBor  ŠaCHistŮ 
Šachový klub LIBĚHRAD Libčice nad Vltavou zve 

všechny zájemce libovolného věku, kteří již hrají, 
nebo by se rádi naučili tuto krásnou královskou hru, 

do klubovny v Letecké ulici čp. 457. 
Pod vedením úspěšného hráče a trenéra Petra Plicky 

trénujeme a hrajeme po celý rok každý čtvrtek 
od 18 hodin. 

V zimním období se účastníme 
krajských soutěží, 

ve kterých naše město reprezentují dvě družstva. 
Bližší informace na tel. 723 002 041 martin najman.

vašek Kraus - skokan ve šplhu
Velmi rád všem čtenářům oznamuji, že Mistrovství republiky ve 
šplhu, které se konalo v prosinci loňského roku, dopadlo pro lib-
čické borce velmi dobře. V seniorech si čtvrté místo vybojoval Jar-
da Novák ml. a v mužích se Karel Janda umístil na šesté příčce. 
Vráťa Vorel byl také šestý, ale v dorostu. Vašek Kraus byl sice pat-
náctý, ale stal se skokanem roku, neboť svým osobním rekordem 
8,90 poskočil v historické tabulce šplhu o neuvěřitelných 75 míst. 
8. března se konal významný závod Šplh schodištěm v Sokole praž-
ském a opět byl pro nás úspěšný. Vráťa Vorel si v dorostu vybojoval 
2. místo. Tom Krupička závodil poprvé v kategorii mužů na 8 m 
laně a nebyl v tvrdé konkurenci poslední. Dokonce si zlepšil osob-
ní rekord z 18 s na 13,6 s. Václav Kraus zalezl sice pod 10 s, ale 
skončil uprostřed závodního pole.
Karel Janda se posunul dopředu na 4. místo, což je chvályhodné, 
neboť konkurence byla velká a s 35 účastníky značně početná.
Všichni naši sportovci si zaslouží uznání, protože se pečlivě věno-
vali přípravě, což je na jejich výsledcích patrné.

Jarda novák, náčelník všestrannosti 

Tři na jednom: Karel Janda (nahoře), Vašek Kraus (uprostřed), Jarda Novák ml. (dole).

Pletení PomlázeK 
v mateřsKém Centru máváČeK
Dne 15. dubna od 15:30 budeme, jako každý rok před  
Velikonocemi, plést vrbové pomlázky. 

srDeČně zveme roDiČe s Dětmi 
Ke sPoleČné PráCi i záBavě.

TJ Sokol Libčice nad Vltavou 
– BC NOVO

si vás u příležitosti oslav
105. výročí založení místního Sokola 

dovoluje pozvat na

Českou národní ligu 

v  boxu,
která se koná 

v sobotu 19. dubna 2014 od 11.00
v Kulturním domě v Libčicích nad Vltavou.

Těšíme se na vaši účast !
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Najdete u nás posezení, dětské hřiště, ohniště, akce pro děti, pořádání oslav.
www.stanekureky-cz.webnode.cz, stanekureky@seznam.cz, tel. 604 642 397

NOVĚ OTEVŘENÝ STÁNEK S OBČERSTVENÍM V DOLANECH U JEZU

stánek u řeky
točené pivo Bernard, Kofola, malinovka, coca-cola, džus, sudové víno

párek v rohlíku, kolobása, buřty na pivě, maxi hamburger, nakládaný hermelín, utopenci, zavináče

8 druhů kopečkové zmrzliny
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Prodej PoZemku Pro BydLení 
Nabízíme pozemek 817 m2 se schváleným územním 

plánem ke stavbě rodinného domu 
v lokalitě Na Stráni v Libčicích nad Vltavou. 

Cena pozemku je 840 tisíc bez zasíťování.
Zasíťování v hodnotě 400 tisíc je již schváleno a plánováno na jaro 2014. 

Kontakt: 777 251 259

Prodej slePičeK
Drůbež Červený Hrádek - firma Dráb

oznamuje svým zákazníkům,
že opět prodává slepičky snáškových plemen

lohmann hnědý
Tetra hnědá

Dominant žíhaný, černý, modrý, žlutý, kropenatý a bílý.
Stáří: 15-20 týdnů.

Cena: 149 -185 Kč/ks dle stáří.

Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospělé 
slepičky pouze z našeho chovu !

Prodej v Libčicích n/Vlt. se uskuteční:
ve čtvrtek 10. dubna 2014 v 10.00 

před kulturním domem.

Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek
cena 20 - 30 Kč/ks

Bližší informace: Pondělí - Pátek 9.00 - 16.00 
na tel.: 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840



 -15 -

VeliKoNočNÍ KoNCerT
Zveme vás na koncert duchovní hudby, 

který se bude konat 
na Pondělí velikonoční 

21. dubna v 18 hodin
v libčickém evangelickém kostele.

P r o g r a m : 
missa brevis Zdeňka lukáše

Scandula a hosté



Pneuservis
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KontaKt:
Lumír Novotný, 7741153334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Petr Houser, 731151335,
petr.houser@autohouser.cz

Bohumil Houser, 731151341,
prodej a servis 220911128,

autoservis
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KontaKt:
Josef Čížkovský, 731151334
Miroslav Vejbora, 731862462

STK EMISE, 233910042
servis@autohouser.cz

autodíly
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů 
na většinu automobilů ve spolupráci se znač-
kovými i neznačkovými dodavateli. Naši hlav-
ní dodavatelé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, 
AUTO ŠTANGL, ELIT, AUTO CORA, PART-
SPOINT, AUTO BENEX, SPEI SERVIS, STU-
ALARM a další. Po dohodě zajistíme i originál-
ní náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KontaKt:
Martin Franc, 739465534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731151337
Jan Kratochvíl, 731151343

www.autohouser.cz

Přemyslova 373 
Kralupy n/Vlt 27801
telefon: 315 724 542 
web: www.rebys.cz 
Otvírací doba:
Po - Pá 8 - 17.30
So   9 - 11.30

KOUPELNOVÉ A KUCHYŇSKÉ STUDIO 

od grafického návrhu po realizaci

v Kralupském studiu jsme 
pro vás připravili 

AKCI
na každou kuchyňskou 

sestavu sleva 10%, 
grafický návrh a montáž 

spotřebičů Mora ZDARMA


